
UCHWAŁA NR XXVIII.200.2021 
RADY GMINY MIŁORADZ 

z dnia 30 sierpnia 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy 

Na podstawie art.18, ust. 2 pkt 15 i art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2021 r. poz. 1372) oraz art. 229, pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735) po rozpatrzenia skargi z dnia 12.07.2021 r. mieszkańców 
sołectwa Stara Kościelnica na budowę i funkcjonowanie farmy wiatrowej, Rada Gminy Miłoradz uchwala, co 
następuje: 

§ 1. Uznaje się skargę za bezzasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały, w tym zawiadomienie skarżących o sposobie załatwienia skargi, powierza się 
Przewodniczącemu Rady Gminy Miłoradz. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady: Tomasz Żuchowski
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Uzasadnienie

W dniu 12.07.2021 roku ( wpływ do tut. Urzędu 23.07.2021 r.) do Urzędu Gminy Miłoradz wpłynęła skarga
mieszkańców sołectwa Stara Kościelnica adresowana do Wójta Gminy dot. budowy i funkcjonowania farmy
wiatrowej z wnioskiem o wstrzymanie wszelkich prac odbiorowych przez Wójta Gminy Miłoradz w zakresie
umożliwiającym oddanie inwestycji do użytkowania. Następnie w dniu 23.07.2021 r. do Rady Gminy
Miłoradz przekazane zostało pismo z dnia 12.07.2021 r. adresowane przez mieszkańców sołectwa Stara
Kościelnica do Pomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska zawierające m.in. wniosek
dotyczący wstrzymania przez WIOŚ funkcjonowania przedmiotowej farmy wiatrowej, niedokonywania jej
odbioru i nie dopuszczenia do jej użytkowania.

W dniu 11.08.2021 roku na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Miłoradz wraz
z członkami Komisji na posiedzeniu dotyczącym rozpatrzenia sprawy Przewodnicząca Komisji poprosiła
Wójta Gminy Miłoradz o wyjaśnienie sprawy. Wójt Gminy Miłoradz wraz z pracownikiem urzędu przedstawili
procedurę dotyczącą inwestycji farmy wiatrowej oraz podejmowane w jej toku działania przez Wójta Gminy
oraz innych organów. Rada ustaliła, że zgodnie ze zgromadzoną dokumentacją można stwierdzić, iż Wójt
Gminy Miłoradz, powiadamiał o każdym etapie postępowania zgodnie z przepisami prawa administracyjnego
a poprzez obwieszczenia zamieszczane na stronach internetowych BIP Urzędu Gminy Miłoradz oraz na
tablicach ogłoszeń w poszczególnych wsiach gminnych, co potwierdzali swoim podpisem sołtysi tychże wsi.
Inwestycja została rozpoczęta w roku 2010, kiedy to Inwestor zawarł umowy z prywatnymi właścicielami
gruntów, na których miały być posadowione wiatraki, a działania proceduralne rozpoczęły się w 2010 roku,
jeszcze w trakcie kadencji poprzedniego wójta. Opracowane wówczas miejscowe plany zagospodarowania
przestrzennego w obrębach geodezyjnych Gnojewo, Stara Kościelnica, Miłoradz, Mątowy Wielkie
uwzględniały przeznaczenie gruntów na lokalizację elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą techniczną
w gminie Miłoradz, plan został przyjęty przez ówczesną Radę Gminy, bez zastrzeżeń ze strony mieszkańców.

Wójt Gminy Miłoradz nie jest organem właściwym do wydawania pozwolenia na budowę
i dokonywania zmian w decyzji o pozwoleniu na budowę w zakresie inwestycji wiatrakowej, decyzję taką
wydaje właściwy jakim jest Starosta powiatu malborskiego. Pomimo, iż Gmina Miłoradz była uczestnikiem
postępowania mającego na celu zainicjowanie inwestycji, to Wójt Gminy Miłoradz nie był informowany
o sprzeciwie wszystkich mieszkańców dotyczących budowy farmy wiatrowej – jedno sołectwo na dziewięć
taki sprzeciw wyraziło więc na tej podstawie mógł przyjąć, że działa w interesie gminy i jej mieszkańców.
Jednocześnie Rada Gminy zwraca się, aby Wójt przekazywał informacje na temat etapów realizacji inwestycji
nie tylko mieszkańcom sołectwa Stara Kościelnica, ale wszystkim mieszkańcom gminy.

W katalogu zadań wójta jako organu samorządu terytorialnego nie ma ustanowionych zadań edukujących
mieszkańców w zakresie prawa, dlatego zarzut o braku poinformowania mieszkańców na temat ustawy z dnia
20 maja 2016 r. o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych w dobie powszechnego dostępu do
informacji wydaje się nie mieć uzasadnienia, zwłaszcza, że w/w ustawa była niejednokrotnie przywoływana
jako argument przeciw budowie wiatraków zarówno w czasie sesji Rady Gminy przez sołtysa i radną wsi
Mątowy Małe, na których obecni byli m.in. przedstawiciele wsi Stara Kościelnica, jak i w czasie prac komisji
wspólnych.

Sytuacja polegająca na ograniczaniu możliwości rozbudowy na terenach sąsiadujących z inwestycją, jest
czynnikiem hamującym rozwój, co jednak nie dotyczy wyłącznie gminy Miłoradz, ale ma charakter
ogólnokrajowy i wynika z powszechnie obowiązujących przepisów prawa, dlatego zalecamy podjęcie działań
polegających na monitorowaniu władz na szczeblu centralnym w procesie prac nad ustawą o inwestycjach
wiatrowych, która w sposób korzystny również dla mieszkańców sołectw Stara Kościelnica i Gnojewo zmieni
warunki zabudowy w pobliżu farm wiatrowych.

Ponadto w zakresie wniosku mieszkańców dotyczącego wstrzymania przez WIOŚ funkcjonowania
przedmiotowej farmy wiatrowej, niedokonywania jej odbioru i nie dopuszczenia do jej użytkowania
przekazanego w dniu 23.07.2021 r. do Rady zauważyć należy, że powyższe czynności nie leżą
w kompetencjach Rady ani Wójta Gminy Miłoradz.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Miłoradz po zapoznaniu się ze zgromadzoną
dokumentacją w w/w sprawie, stanowiskiem Wójta Gminy Miłoradz oraz po przeprowadzeniu postępowania
wyjaśniającego, zajęła stanowisko w/w sprawie oraz przekazała je Przewodniczącemu Rady Gminy Miłoradz
Panu Tomaszowi Żuchowskiemu opiniując skargę jako bezzasadną

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 3FACFED5-09E3-4514-AEB5-F79BEF4F8BDD. Podpisany Strona 1



Biorąc pod uwagę powyższe okoliczności Rady Gminy Miłoradz po zapoznaniu się z wynikami prac
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz zgromadzoną dokumentacją w w/w sprawie, uznaje skargę za
bezzasadną.

  

Przewodniczący Rady

Tomasz Żuchowski 
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